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fört vid Förskolenämndens sammanträde tisdagen den 11 
juni 2024 kl. 17:00-17:30, Matsalen, Kaplansbacken 10 
 

Ledamöter Alexandra Mattsson (V) Ordförande 
Åsa Nilsson Söderström (L) Vice ordförande 
Ewa Carlsson Hallberg (S) 
Cecilia Herrström (V) 
Sara Grolander (MP) 
Sophia Granswed Baat (M) 
Amelie Langby (M) 
Linnéa Vinge (SD) 
Ismail Ali (C) 
Mecide Gulenay (S) ersätter Elvir Kazinic (S) 
Mikael Kakeeto (S) ersätter Leila Abukar (S) 
 

Ersättare Emma Gustafsson (V) 
Ana Rodriguez Garcia (V) 
Carin Hellström (MP) 
August Bergman (M) 
Louise Ajnesjö (M) 
Anders Lindman (SD) 
Birgitta Ersson Kjellin (L) 
Ellinor Moberg (C) 
 

Övriga närvarande Gunilla Davidsson Förvaltningchef 
Josephine Lindström Nämndsekreterare 
 

Justerare Alexandra Mattsson (V), Åsa Nilsson Söderström (L) 
 

Datum för justering 2024-06-11 
 

Paragraf §16 
 

Sekreterare Josephine Lindström 
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§ 16 
Ansökan om godkännande som huvudman för fristående 
förskola  
Ansökan om godkännande för Svenska Kunskapsförskolan 
Koncept AB som huvudman för Norlandia förskolor 
Kompositören 
FÖF 2023/250 
 

Beslut  
Att Förskolenämnden återremitterar förslaget till förvaltningen för 
vidare beredning 
Att Paragrafen justeras omedelbart 
Att därutöver anföra 
 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämndsområde står just nu, precis som 
många andra delar av Stockholms stad inför stora utmaningar med 
ett vikande barnantal. I dagsläget finns 28 tomställda avdelningar 
och fem helt tomställda förskolor i stadsdelsnämndsområdet, och 
den senaste lokalbehovsprognosen visar ett överskott av 
förskoleplatser i förhållande till behovet även framöver. Detta är 
inte ett problem som enbart Hägersten-Älvsjö 
stadsdelsnämndsområde är drabbat av, även omgivande 
stadsdelsnämndsområden och staden som helhet står med en 
överkapacitet på grund av det vikande barnantalet. Den verklighet 
vi nu befinner oss i skiljer sig markant från hur 
befolkningsprognosen såg ut för bara några år sedan. 
 
Vi känner en stark oro för att en nyetablering av närmare 100 nya 
förskoleplatser i ett område som redan har ett överskott på platser 
kan innebära påtagliga negativa följder på sikt för barnen i de 
närliggande förskolorna. Att en ny stor förskola etableras, trots att 
det redan finns ett överskott på platser, innebär en betydande risk 
för att ingen av förskolorna kan fylla sina platser. Färre barn i 
förskolorna leder i sin tur till sämre ekonomiska förutsättningar för 
rektorerna, och att en högre andel av resurserna går till hyra istället 
för verksamhet, vilket kan påverka barn och personal negativt. 
 
Den senaste befolkningsprognosen visar en ytterligare nedgång av 
födelsetalen till mycket låga nivåer, vilket också kommer att 
förvärra situationen. För bara några år sedan visade 
befolkningsprognosen en uppgång av antalet barn i staden, och 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämndsområde har precis som många 
andra stadsdelsnämnder upparbetade kostnader för investeringar i 
förskolan, som gjorts som förberedelse för ett ökande barnantal. 
Etableringen av den nya förskolan behöver ställas i relation till 
detta. 
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Vi anser att förvaltningen saknar dessa perspektiv i sitt 
beslutsunderlag och inte tillräckligt noggrant har utrett dessa risker 
och vad en etablering av den här förskolan kan komma att innebära 
för andra förskolor i stadsdelen, och de barn och den personal som 
är i omgivande verksamheter. Därför föreslår vi att ärendet 
återremitteras. 
 
Det är angeläget att vi i det svåra läge som råder till följd av det 
vikande barnantalet och den nya befolkningsprognosen inte fattar 
beslut som kan försvåra för stadens förskolor, utan istället gör vad 
vi kan för att skapa en hållbar situation inom förskolans 
verksamheter för såväl barn som personal. Dessa perspektiv 
behöver därför finnas med även i beredningen av 
ansökningsärenden framöver. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förskolenämndens beslut innebär att ärendet återremitteras till 
förskoleförvaltningen för vidare beredning - se beslut ovan. 
  
Svenska Kunskapsförskolan Koncept AB har till 
förskoleförvaltningen (förvaltningen) inkommit med en ansökan om 
godkännande för fristående förskola på adress Responsgatan 16 i 
Hägersten – Älvsjö stadsdelsnämndsområde. Ansökan gäller 96 
platser. 
 
Genomförd utredning visar att sökanden har förutsättningar att i 
enlighet med skollagen bedriva fristående förskola. Förvaltningen 
föreslår därmed att förskolenämnden ska besluta att bevilja 
sökanden godkännande som huvudman för Norlandia förskolor 
Kompositören och att beslutet ska gälla från och med den 1 augusti 
2024. Verksamheten ska starta senast den 1 augusti 2026 i enlighet 
med 2 kap. 4 § skolförordningen (2011:185). 
 
Utredningen visar att lokalen inte har den storlek och 
ändamålsenlighet som krävs för att syftet med utbildningen ska 
kunna uppfyllas med fler än 90 barn. Förvaltningen föreslår därför 
att förskolenämnden avslår ansökan till den del som gäller fler 
platser än 90 platser. 
 
Beslutet föreslås justeras omedelbart eftersom en myndighet som 
meddelar ett beslut i ett ärende så snart som möjligt ska underrätta 
den som är part om det fullständiga innehållet i beslutet enligt 33 § 
förvaltningslagen (2017:900). 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Alexandra Mattsson (V) föreslår att förskolenämnden 
beslutar enligt förslag från ordföranden Alexandra Mattsson med 
flera (V), Ewa Carlsson Hallberg med flera (S) och Sara Grolander 
(MP) enligt följande: 
 
Att Förskolenämnden återremitterar förslaget till förvaltningen för 
vidare beredning 
Att Paragrafen justeras omedelbart 
Att därutöver anföra 
 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämndsområde står just nu, precis som 
många andra delar av Stockholms stad inför stora utmaningar med 
ett vikande barnantal. I dagsläget finns 28 tomställda avdelningar 
och fem helt tomställda förskolor i stadsdelsnämndsområdet, och 
den senaste lokalbehovsprognosen visar ett överskott av 
förskoleplatser i förhållande till behovet även framöver. Detta är 
inte ett problem som enbart Hägersten-Älvsjö 
stadsdelsnämndsområde är drabbat av, även omgivande 
stadsdelsnämndsområden och staden som helhet står med en 
överkapacitet på grund av det vikande barnantalet. Den verklighet 
vi nu befinner oss i skiljer sig markant från hur 
befolkningsprognosen såg ut för bara några år sedan. 
 
Vi känner en stark oro för att en nyetablering av närmare 100 nya 
förskoleplatser i ett område som redan har ett överskott på platser 
kan innebära påtagliga negativa följder på sikt för barnen i de 
närliggande förskolorna. Att en ny stor förskola etableras, trots att 
det redan finns ett överskott på platser, innebär en betydande risk 
för att ingen av förskolorna kan fylla sina platser. Färre barn i 
förskolorna leder i sin tur till sämre ekonomiska förutsättningar för 
rektorerna, och att en högre andel av resurserna går till hyra istället 
för verksamhet, vilket kan påverka barn och personal negativt. 
 
Den senaste befolkningsprognosen visar en ytterligare nedgång av 
födelsetalen till mycket låga nivåer, vilket också kommer att 
förvärra situationen. För bara några år sedan visade 
befolkningsprognosen en uppgång av antalet barn i staden, och 
Hägersten-Älvsjö stadsdelsnämndsområde har precis som många 
andra stadsdelsnämnder upparbetade kostnader för investeringar i 
förskolan, som gjorts som förberedelse för ett ökande barnantal. 
Etableringen av den nya förskolan behöver ställas i relation till 
detta. 
 
Vi anser att förvaltningen saknar dessa perspektiv i sitt 
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beslutsunderlag och inte tillräckligt noggrant har utrett dessa risker 
och vad en etablering av den här förskolan kan komma att innebära 
för andra förskolor i stadsdelen, och de barn och den personal som 
är i omgivande verksamheter. Därför föreslår vi att ärendet 
återremitteras. 
 
Det är angeläget att vi i det svåra läge som råder till följd av det 
vikande barnantalet och den nya befolkningsprognosen inte fattar 
beslut som kan försvåra för stadens förskolor, utan istället gör vad 
vi kan för att skapa en hållbar situation inom förskolans 
verksamheter för såväl barn som personal. Dessa perspektiv 
behöver därför finnas med även i beredningen av 
ansökningsärenden framöver. 
 
Åsa Nilsson Söderström (L), Sophia Granswed Baat med flera (M), 
Ismail Ali (C) och Linnéa Vinge (SD) föreslår att förskolenämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut: ett 
förslag från Alexandra Mattsson med flera (V), Ewa Carlsson 
Hallberg med flera (S), Sara Grolander (MP) och förvaltningens 
förslag. Ordföranden prövar förslaget om återremiss mot att ärendet 
ska avgöras idag och finner att förskolenämnden beslutar att ärendet 
ska återremitteras samt att paragrafen justeras omedelbart.  

Reservationer 
Åsa Nilsson Söderström (L), Sophia Granswed Baat med flera (M), 
Ismail Ali (C) och Linnéa Vinge (SD) reserverar sig mot nämndens 
beslut till förmån för förvaltningens förslag. 
 
Vi finner det olyckligt att majoriteten i strid med förvaltningens 
förslag hindrar en fristående förskola att öppna som planerat i 
augusti 2024. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 FÖF 2023/250-13 Tjänsteutlåtande daterat 2024-05-08 
Ansökan om godkännande som huvudman för fristående 
förskola 
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